
*Stand van zaken met betrekking tot de indexatie van de gepensioneerden. 

In de vergadering vorig jaar hebben we de indexatie van de gepensioneerden 

besproken.  

-Door Croda waren  voor de gepensioneerden niet acceptabele CAO voorstellen 

gedaan. We gingen als gepensioneerden indirect meebetalen aan de 

loonsverhogingen van de werknemers, en daar is het mee begonnen 

Om dit enigszins goed te maken is door het PF bestuur(Nico) aan de 

vakbondsbestuurders voorgesteld, de gepensioneerden hetzelfde te indexeren 

als de actieven, dus in plaats van de CPI te indexeerden met de 

loonsverhogingen van de actieven Goed bedoeld maar ondoordacht, en wij zijn 

het kind van de rekening.  

In de vorige vergadering heb ik aan jullie gevraagd of iemand heeft laten weten 

af te willen van de indexatie op basis van de CPI, dit was niet het geval. Ook 

heb ik u gevraagd, of de verandering van de indexatie systematiek u is 

aangeboden en ook dat was niet het geval. 

*Conclusie: -De verandering van de indexatie systematiek voor de jaren 2021-

2023 is ons niet aangeboden, is al helemaal niet vurig gewenst en het is een 

verslechtering van de indexatie en de koopkracht voor de gepensioneerden. 

De verandering moet alsnog met terugwerkende kracht voorgelegd worden. 

- de informatie van de sociale partners in het onderhandelingsresultaat naar de 

werknemers was onjuist en manipulatief.  

*Wat koste de  indexatieverandering u. 

De indexatie verandering koste u vorig jaar ongeveer 1000 euro pensioen en dat 

is dit jaar en de hierop volgende jaren nog meer. Uw koopkrachtverlies is 

vorig jaar voor 30% gecompenseerd, maar het Pensioenfondsbestuur zegt, u bent 

met die drie procent compensatie voor 100 % geïndexeerd. Het koopkracht 

verlies, veroorzaakt door de indexatieverandering wordt ook bij de overgang 

naar het Nieuwe Pensioenfonds niet gerepareerd. 

In de vorige vergadering heb ik gezegd, met de verandering niet blij te zijn en 

dit voor te leggen aan de juridische dienst. Voor ik hierop in ga wil ik even 

stilstaan bij de pensioenreglementen.  

*Twee pensioenreglementen.  

U weet dat er twee Pensioenreglementen zijn 

-De pensioenregeling 2006, voor de groep gepensioneerden die voor 1 januari 

1950 zijn geboren zijn, en  

- het pensioenreglement Combinatiepensioen 2006 voor de overige 

gepensioneerden en de huidige werknemers die na 1 januari 1950 geboren zijn. 

De georganiseerde werknemers die onder dit pensioenreglement vallen 

hebben het onderhandelingsresultaat voortvloeiend uit de CAO- 

onderhandelingen in 2021 goedgekeurd. 

Voor de pensioenregeling 2006 zal het bestuur besloten hebben die 

gepensioneerden ook slechts 3% te indexeren. 

Raadpleging Jurist 



 

*Raadpleging jurist 

Hoewel ik zelf onder de pensioenregeling 2006 val, heb ik voor de solidariteit 

het niet aanbieden van de indexatie veranderingen aan de gepensioneerden, 

voorgelegd aan de jurist Govert Jan Knotter en gevraagd of dit allemaal zo maar 

kon.  

Hij schatte het succes op terugdraaiing niet hoog in, maar melde dat de FNV 

bestuurder aan Croda verzocht had, om voortaan voor de gepensioneerden de 

meest gunstige indexatie te kiezen dus de CPI index of de CAO loonsverhoging. 

Hiermee zou een mogelijk goed bedoeld maar verkeerd uitpakkend voorstel 

van het pensioenfondsbestuur overgenomen door de vakbonden teruggedraaid 

worden. Op dit voorstel kwamen positieve signalen van Croda. Ik dacht de 

gepensioneerden blij ,ik blij. 

*Voorstel Pensioenfondsbestuur 

Maar, toen kwam het pensioenfondsbestuur met het voorstel die indexatie, ook 

voor de werknemers te laten gelden, dus over de jaren 2021-2023 de hoogste 

van de loonstijging en de prijsinflatie te hanteren.  

*Afwijzen zegt site director Gerrit Oudendijk 

Daarop zegt de site director Gerrit Oudendijk van Cargill, naar ik mag 

aannemen na raadpleging van z’n financieel directeur(voorzitter PF) dat die 

insteek teveel kost en dat het tot uitholling van het pensioenfonds leidt.  

Dus afgewezen. 

Vervolgens heeft het P.F. bestuur het voorstel nogmaals gedaan en de site 

director gevraagd zijn mening te herzien? Verder niets meer van gehoord, 

Wordt er een spelletje gespeeld om de gepensioneerden hun indexatie volgens 

de CPI te onthouden? 

 

*Waarom is ons de indexatie systematiek niet aangeboden maar opgelegd! 

Ik denk dat dit door onzorgvuldig handelen van het bestuur komt. 

1) Er is geen bestuurder op de gedachte gekomen dat de indexatie wijziging, die 

bedoeld was als een verbetering ook wel eens, een verslechtering zou kunnen 

zijn. 

2) De schriftelijke informatie, die het PF bestuur tot zijn beschikking had, was 

*het principeakkoord gedateerd 21 juli 2021. Daarin stond alleen dat 

indexatie voor gepensioneerden voor de jaren 2021 t/m 2023 gelijkgesteld 

wordt aan de loonsverhoging van de actieven. (niets over aanbieden) 

3) *Reeds in augustus 2021 heeft het PF bestuur besloten dat de premie een 

CDC regeling wordt voor de jaren 2022 en 2023, waarbij de indexatie voor 

actieven en alle gepensioneerden gelijk wordt en gelijk is aan de CAO 

verhoging, 

4)*op 26 -08-2021 meldde Gerrit Oudendijk dat de ledenraadpleging van de 

vakbonden half september gehouden worden. 



5) *Op 06-09-2021 schreef de FNV bestuurder dat de tekst (die namens de 

sociale partners) naar de leden zal gaan door een gespecialiseerde externe partij 

gedaan zou worden en nog niet gereed was. 

6)*Op 09-09-2021 is het stuk: aanvullend Onderhandelingsresultaat cao 

Croda ontvangen en in dit stuk staat verwoord dat we de wijziging van de 

indexatiesystematiek krijgen aangeboden. 

-Op het moment dat dit stuk gereed was had het pensioenfondsbestuur zijn 

beslissingen al genomen. Het P.F, bestuur kan wel gedacht hebben, (zo ze 

hierover al gesproken hebben), dat bij aanbieding alle gepensioneerden zouden 

kiezen voor indexatie volgens de loonsverhogingen. Maar één, het is ons niet 

aangeboden en er waren in september allang signalen dat de inflatie op zou gaan 

lopen en twee,  

Als je een verbetering wil bewerkstelligen, moet je regelen dat het geen 

verslechtering wordt en dit is niet gebeurt. 

 

*Hoe verder  :  

-Het PF. bestuur heeft belangenbehartiging in zijn doelstelling staan en zou actie 

moeten nemen, gezien bovenstaande, om de indexatie verandering voor de 

gepensioneerden alsnog aangeboden te krijgen. 

Lukt dit niet dan kunnen we in ieder geval bij de invoering van het Nieuwe 

Pensioenfonds onder het Hoorrecht aangeven dat we tekort gedaan zijn en 

niet akkoord gaan met de verdeling van de pensioengelden. 

 

*Het Jaarverslag / Vertrouwen in het Nieuwe Pensioenstelsel? 

Bij het jaarverslag wil ik kort stilstaan bij 2 dingen  

-te weten de afname van het vermogen en het 

-gemiddeld rendement van de afgelopen 5 jaar.  

*Afname vermogen 

Hoewel de dekkingsgraad van het pensioenfonds hoog is, we zijn dus een rijk 

pensioenfonds, is het vermogen in 2022 wel 50 miljoen (50.000.000.) euro 

afgenomen. Dat is een gemiddelde afname voor de werknemers en de 

gepensioneerden van ± 100.000 euro 

Dit houdt vermoedelijk in dat hierdoor bij de start naar Het Nieuwe 

Pensioenfonds er gemiddeld 100.000 euro minder in je pensioenpotje komt. 

*Het rendement 

Van 2018 t/m 2022  is 13,5% rendement gemaakt.  

Dat is per jaar 13,5 : 5 = 2,7 % rendement.  

Als dit rendement de komende jaren in het Nieuwe pensioenstelsel ook wordt 

gemaakt en je trekt daarvan af:  

-de administratiekosten 1350 euro per persoon en 

- de beleggingskosten    1700 euro per persoon af, en nog een paar dingen, dan 



heb ik de indruk dat het Nieuwe Pensioenstelsel alleen goed is voor de 

werkgever. Zijn premiebijdrage gaat omlaag en hij is niet meer 

verantwoordelijk. 

 

*Het Nieuwe Pensioenstelsel. 

De goedkeuring van het NPS heeft veel voeten in de aarde gehad, een hoop 

deskundigen zagen en zien het niet zitten. De vakbondsleden, waarvan velen de 

gevolgen niet konden overzien,  keurden het uiteindelijk goed omdat er beloofd 

werd dat er absoluut niemand op achteruit zou gaan  Indexeren kon eerder 

 er kwam een zwaar werk regeling.  

Verder speelde mee dat de vakbonden hadden gesteld dat meer mensen (ZZP-

ers)  pensioen moesten  gaan opbouwen en er moest voor hen een betaalbare 

arbeidsongeschiktheid verzekering komen. 

Uiteindelijk keurde de 1ste kamer het goed met steun van G.L. en De PvdA, die 

ook eisten dat meer mensen pensioen moesten op gaan bouwen 

 

Er wordt gezegd dat niemand er op achteruit gaat in het NPS  maar, dat is 

verre van duidelijk, hoe kan men weten of je er beter van wordt. Wie kan dit 

uitleggen? 

De te betalen premie door de werkgever gaat omlaag en het beleggingsbeleid 

zal niet veranderen, wat is er dan meer te verdelen in het nieuwe stelsel buiten 

het kleiner maken van de reserves. 

*Terug /vooruit- kijkend: 

-De werkgever betaalde van 2018 t/m 2021 ruim 1,6 miljoen herstelpremie.  

-Herstelpremie betalingen, afgeschaft. 

-Premie  bijdrage werkgever gaat jaarlijks omlaag. 

-De verantwoordelijkheid komt volledig bij de deelnemers te liggen, dus geen 

zekerheid en vast toegezegd pensioen meer. 

 bij de start zit er mogelijk gemiddeld 100.000 euro minder in de potjes. 

-Pensioen vermindering de komende 5 jaar is zeer waarschijnlijk. 

Het Pensioenfondsbestuur    heeft heel wat uit te leggen en hopelijk snappen 

we het dan en krijgen we wat vertrouwen.. 

 

28-06-2023 

Jan Oskam. 

 

 

 

 

 



Voorstel:  

De aanwezige Cargill leden op de GUC ledenvergadering vinden dat zij voor de 

overgang naar het Nieuwe Pensionfonds op de hoogte gesteld moeten worden 

van:  

-hoe groot het bedrag geworden is dat zij misgelopen zijn  aan niet uitgekeerde 

indexatie? En hoeveel hiervan wordt uitgekeerd. 

De gepensioneerden vinden dat minimaal 70% uitgekeerd moet worden. 

-Er ligt een toezegging van het bestuur dat de gemiste indexatie niet komt te 

vervallen. Hoe pakt dit uit?   

 

Vergeet niet dat het hoorrecht alleen de transitie zelf aangaat (hoe het vermogen 

verdeeld wordt over de deelnemers) 

 

1. Bij de verdeling van het vermogen hebben de gepensioneerden een 

hoorrecht, omdat zij niet of onvoldoende vertegenwoordigd worden door 

de sociale partners  

 

In een summiere reactie laat Unilever weten dat het om een project gaat in 

samenwerking met onder andere Cargill, een grondstoffenhandelaar met een 

jaaromzet van 165 miljard dollar (152 miljard euro). 

Nieuwsbrief 

-Het bestuur kan alleen afwijken van deze maatstaf als de dekkingsgraad 

volgens de regels van De Nederlandsche Bank (DNB) voldoende is.   

-Zolang de werkgever en vakbonden de maatstaf niet aanpassen, dan kan het 

bestuur niet anders indexatie geven op basis van de loonindex over het 

voorgaande jaar. 

 


